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Nr. 2 – 2020 
 

  
Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag den 26. februar kl. 17.15-
19.45 

Mødelokale PM2 

 
 

 
 

Afbud: Jørgen og Mia 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Thomas 

Sang næste møde: Bo 

  

  

Referat:  

  

13/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 23.1.2020.     

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

14/20  

Meddelelser fra:                  

a) eleverne -Eleverne ønsker adgang til hallen i frikvarterene, træls at 
vi ikke må benytte den. Hallen er låst, fordi det er svært at 

holde opsyn, hvis man både skal holde øje med de elever, 

der er i hallen - og samtidig holde opsyn med de elever, 
der er udenfor. Men man er altid velkommen til, at tage sin 

lærer med i hallen, hvis det er muligt. Siger PR 
- Det er træls, at tyverialarmen hele tiden går, det 

forstyrre os. De voksne øver sig og vi bliver bedre, ingen 

gør det med vilje, svarer PR. 
- Det er træls at klokken ringer om eftermiddagen for de 

små, det forstyrre de store. Det er et vilkår lige nu. 

- Mange elever ryger på skolen. De voksne skal være mere 
opmærksomme. Vi gør skam noget, hver gang vi opdager 

det, taler vi med de unge og med hjemmet, slutter PR 
- Der mangler basketbolde. 

 

Det er positivt, at eleverne gerne vil bevæge i 
frikvarterene. Vi synes ligeledes, at det er positivt, at 

eleverne selv bringer rygning op, det er et skridt i den 
rigtige retning, slutter Helle 

Vi har oplevet, at de unge ryger bag containeren, der 

ligger skodder og cigaretpakker. 
 

 

 

b) ledelsen Indskolingen: De fleste er kommet godt i gang. Vi er 
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blevet mange personaler på personalestuen, men det 

fungerer fint. 

Fin fastelavnsfest. 
SFO:  

-God vinterferie. Vi havde 25 børn, der ikke dukkede op, 
så der blev gjort rent, støvsuget og vasket hylder af. 

Glæden var dog kort, da vi mødte ind mandag morgen, var 

alt snavset og fuld af støv. Rengøringspersonalet havde 
fejet rør ned, og da skolen desværre ikke var klar over det, 

var intet dækket til  

Mellemtrinnet: 
-6. årgang har haft et super godt skakarrangement, og i 

frikvarterene kunne 4. og 5. årgang blive undervist af de 
nye skakmestre. 

-Traditionen tro havde vi fastelavnsfest med tøndeslagning 

og udklædning. Fint arrangement. 
-For at styrke fællesskabet har 6. årgang haft trivselsdag. 

Vi arbejdede med kultur, opførsel og adfærd. Der var stort 
engagement fra både elever og lærer. 

-Vi er i gang med fagfordelingen.  

Overbygningen: 
-Fagfordelingen er i gang.  

- 2 sygemeldinger 

-Flere afsted på turboforløb i denne og kommende uge. 
- Godt samarbejde med streetworker. 

- Projektuge for 7 årgang i uge 11. 
- 8. årgang skal besøge ungdomsuddannelserne 

(brobygning). 

 
Skoleleder: 

-Der er kommet ændringer i forhold til de nationaletest. Vi 
ved endnu ikke hvad vores kommune beslutter. 

- Der bliver 3 børnehaveklasser næste år. Men efter næste 

skoleår ser det ud til, at der kun bliver to børnehaveklasser 
i en årrække. 

 

SB er enige i, at der skal dannes 3 børnehaveklasser. 
 

 15 min  

Eksterne Punkt 14/20/1 Forkortet skoledag på mellemtrinnet og i overbygningen. 

Bilag udlevet på mødet og gennemgået af PR. 

Helle har skrevet under ansøgningerne om forkortet 
skoledag på 4.-9. årgang samt specialklasserne på 

mellemtrinnet samt i overbygningen. 
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Orientering fra:  

a) medarbejderrepræsentanter CA -Stor hilsen fra personalet, med tak for rundstykker 

-Der er en blandet følelse af, hvordan det går. Vi har ikke 
helt vænnet os til hinanden endnu, men det kommer. 

- Der er kollegaer, som har svært ved at nå deres 
årsplaner i idræt på grund af, at det ikke er tilladt at bruge 

multisalen til boldspil. 

-Godt med vinterferie, så man kunne puste ud. 
- 7. årgang skal på trivselsdag i Tinglev med teater: hvad 

sker der i kroppen, tobak, headspace og, om at være 



Mødedatoer: 

13.8.19 (Vestergade), 16.9.19 (Skovbrynet), 22.10.19 (Vestergade), 18.11.19 (Skovbrynet), 

10.12.19 (Vestergade), 23.1.20 (Skovbrynet), 26.2.20, 23.3.20, 27.4.20, 26.5.20, 18.6.20  

teenager 

IMC meldingerne vedrørende fusionen stikker i alle 

retninger, der er positive meldinger, der er frustrerede 
medarbejdere - og så er der dem midt imellem. 

-God fastelavnsfest, lille pige blev både kattekonge og 
dronning 

- Plejehjemmet har været på besøg, det var en god dag. 

- Forkortet skoledag i indskolingen? 
Keld svarer, at det får vi næste år. Børnene har fri hver 

dag kl. 13.30 

 

b) forældrevalgte Anders fortæller, at han har hørt brok over mut og mojn 

pladsen, og om hvorfor, vi ikke får gjort noget ved den 
plads. PR skriver i Komet bladet, og gør opmærksom på, at 

kommunen påbegynder Mut og mojn pladsen i 

sommerferien. 
Stor ros til 4. klasserne, der opførte sig eksemplarisk til et 

stort kommunalt idrætsarrangement. 
Henrik fortæller, at han derhjemme har hørt, at det regner 

ned fra loftet i den nye bygning. Det er en del af de fejl 

ved det nye byggeri, som vi arbejder med løsninger af. 
 

c) formanden Ingen henvendelser. 

 

 Elevrådsformanden opponerer imod, at meddelerne tager 

1t og 25 min i stedet for en ½ time. 
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Legeplads og udeområder  

1. Orientering om status  Der har været afholdt møde med Hede Danmark, Helle 

Keld og Pernille deltog. Hede Danmark laver en skitse med 
del projekter. Øst/syd til mellemtrin/overbygning,  

syd/vest til indskolingen og helheden udenom. 

 

2. Beslutning om ændring af 

formålet med støtteforeningen 
for Hærvejsskolen, så den 

fremover kan stå for 

ansøgninger af fonde i 
forbindelse med genopretning 

af legepladsen og etablering af 

udeområder for eleverne. 

Juristen på kommunen gør opmærksom på, at SB ikke kan 

være støtteforening. Vi skal oprette en støtteforening, og 
afholde møde med dagsorden. Det kan godt være SB, men 

så sidder vi som privat person. 

Vi kan ikke uden videre søge fonde, det er 
konkurrenceforvridende i forhold til andre skoler. Vi skal 

derimod skrive til skolechefen og søge om lov til, at starte 

en støtteforening op, som kan søge fonde og dermed 
midler til legepladsen. PR søger, skolechefen om lov til 

oprettelse af en støtteforening. 

Bilag: 

Støtteforening for 
opsparing - skolerejse udskoling.doc

 

 

Helle og PR 30 minutter  
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Orientering fra mødet i Løjt: ”Hvad 
skal vi med skolen?” 

Der blev talt om skolens dannelse, debatten udeblev. 
Slut med ”det er synd for os kultur”. De unge skal blive 

nysgerrig på livet. De skal have fokus på de krav der stilles 

til skolegangen. Bilag sendes med referatet. 
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PR 5 minutter  

  

Pause Tak for mad 

10 min.  
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Orientering om Universitetsskolen 

næste skoleår: Hvad får elever og 
forældre ud af kommunens indsats? 

Stort projekt over 4 år, der er tilegnet lærere og enkelte 

pædagoger i specialklassen. 
Skoleledere og lærer i dansk skal uddannes i 2020 – 2022, 

matematik 2022 – 2224. Kursusdage, 15 gange, fra kl. 

13.00 – 16.00. God opbakning. 

PR 10 min.  
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Fusion 

• Fusion – hvordan går det  
nu? 

• Trivsel for børn og voksne 
• Boden 

• Trafik 

 

Det er gået overalt forventning, mange praktiske 

udfordringer, men det ordner sig. 
Elevrådet synes, at det er gået rigtig godt. De unge er 

glade for udenomsarealerne og for fællesrummene. 
Der mangler mange elever i timerne, de forsvinder i løbet 

af dagen, hvor bliver de af! 

Trafik er en udfordring, bilerne holder ikke på de anviste 
pladser, bussen og taxaerne kan derfor ikke komme på 

plads o.s.v 

Udfordringer, at legepladsen ser ud som den gør, det er 
mudret, og man kan ikke opholde sig der. 

På skoletorvet bliver der ikke ryddet op, tingene flyder. 
Efter oprydning om eftermiddagen møder SFO i øjeblikket 

ind til fløje, der ikke er opryddet og stole, der ikke er sat 

på plads. Hvem kan mon komme ind! 
Vedrørende boden, der er indgået en aftale med 

børnehaven, som inden længe kommer med en 
bestillingsliste over den mad, der kan købes i boden. Man 

bestiller til en uge af gangen. Vores 2 medarbejdere har 

været på hygiejnekursus og er bestået. 

PR m.fl. 20 min.  
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Skolebestyrelsesvalg 2020.  

På valg er: Helle, Camilla og Henrik. 
• Opdatere arbejdsgruppe: Helle, 

Pernille og ?. 

• Orientering om valget. 
 

Tidsplanen fra kommunen er sendt ud. Kommunen har 

orienteret om valget. Der udarbejdes plakater til dørene. 
Helle laver råskitse til valgmaterialet og Jørgen udarbejder 

layoutet. 

Helle tager kontakt til de personer, der har givet tilsagn 
om deltagelse i SB. Opstillingsmøde 21/4. 

SB inviterer til forældreaften ”kom og hør noget om vores 
legeplads – skolebod – ankomstområde og opstilling til SB 

valg. 

Helle m.fl. 15 min.   
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Revision af princippet klassedannelse.  

Princip for 
klassedannelse - 2019.doc

 

Udsat til næste gang 
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PR 5 min.  
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Høring af Kvalitetsrapporten. PR laver høringssvar vedrørende kvalitetsrapporten. 

Skolebestyrelsen tager kvalitetsrapporten til efterretning. 

Bilag: 

Høingsbrev - 
kvalitetsrapport 2017-18 og 2018-19.pdf

Dagsordenspunkt 
Kvalitetsrapport folkeskolen 2017-18 og 2018-19 - høring.pdf

Kvalitetsrapport for 
folkeskolen 2017-18 og 2018-19.pdf

 

 

PR 15 min.  
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Evt.  

5 min. Punkter til næste møde: 

Orientering om struktur i overbygningen. 

Rødekro løber for leg. 
Princip for klassedannelse 

Høringssvar kommunale mål på skoleområdet. 
Skolebestyrelsesvalget. 

Timetalsfordeling Hærvejsskolen. 

Særskilt møde med støtteforeningen. 
Revision af principper: 

Fusion 
Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2019.docx

 
 


